
PROTOKÓ Ł NrXXXIX/2017 
z sesji Rady Gminy Swidwin 

odbytej w dniu 28 listopada 2017 r. 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 13 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 

Ad. 1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
otwarcia XXXVIII/2017 Sesji Rady Gminy Swidwin dokonała Przewodnicząca Rady - Pani 
Anna Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Leehockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Ryszarda Miedzika - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Piotra Krakowskiego - Komendanta Powiatowego Policji w Swidwinie 
- Pana Bolesława Helwiga - Kierownika Sekcji Technicznej PZD w Swidwinie 
- Panią  Barbarę  Felską  - Kierownik Gminnego O środka Pomocy Spo łecznej w Swidwinie 
- Pana Rafa ła Terleckiego - Prezesa Gminnego Zak ładu Gospodarki Komunalnej w Swidwinie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Bierzwnicy 
- Pana Jakuba Szynkowskiego - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Lekowie 
- Panią  Ewę  Kondracką  - Wicedyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Lekowie 
- Panią  Dorotę  Adamiak - Kierownik Ref. OPiPF UG Swidwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Referatu ROSiGK UG Swidwin 

Na podstawie listy obecno ści stwierdzono quorum do podj ęcia prawomocnych uchwał . 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XXXVIII/201 7 z dnia 27.10.2017 r. wy łożony by ł  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli 
protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 13. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na Sesj ę . Radni nie wnie śli uwag do przedstawionego porz ądku obrad. Wobec 
braku uwag Przewodnicz ąca stwierdzi ła, że porządek obrad jest porządkiem obowiązuj ącym. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie porządku obrad. 



4. Taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie 
gminy Swidwin na rok 2018. 
5. Dyskusja. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Czas dla samorządów. 
8. Sprawozdanie Przewodnicz ących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z prac w okresie 
między sesjami. 
9. Podj ęcie uchwa ł : 

1) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Swidwin oraz ustalenia wysoko ści dop łaty do 
grup taryfowych odbiorców us ług wodociągowo-kanalizacyjnych; 

2) w sprawie uchwalenia rocznego programu wspó łpracy pomiędzy Gminą  Swidwin a 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 roku o dzia łalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 rok; 

3) w sprawie stwierdzenia przekszta łcenia Zespo łu Szkó ł  w Lekowie w o śmioletnią  
Publiczną  Szkołę  Podstawową  im. Ziemi Swidwińskiej w Lekowie; 

4) w sprawie stwierdzenia przekszta łcenia Zespo łu Szkół  w Bierzwnicy w o śmioletnią  
Publiczną  Szkołę  Podstawową  w Bierzwnicy; 

5) w sprawie szczegó łowych zasad ponoszenia odp łatno ści za pobyt w o środkach wsparcia 
udzielaj ących schronienia osobom bezdomnym z terenu Gminy Swidwin; 

6) w sprawie przyj ęcia Programu Opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 2018 roku; 

7) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomo ści w Ząbrowie; 
8) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomo ści w Swidwinku; 
9) w sprawie podatku od środków transportowych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 

Ad. 4. TARYFY DLA ZBIOROWEGO ZAOPATRZENIA W WODĘ  I ZBIOROWEGO 
ODPROWADZANIA ŚCIEKÓW NA TERENIE GMINY ŚWIDWIN NA ROK 2018 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Prezesa Gminnego 
Zakladu Gospodarki Komunalnej w Swidwinie Pana Rafa ła Terleckiego. 

Pan Rafa ł  Terlecki powiedział , że był  zobligowany do z łożenia wniosku o zatwierdzenie taryf 
dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
Swidwin na 2018 r. i dokona ł  tego 19.10.20 17 r. Następnie Prezes przedstawi ł  zapisy znajduj ące 
się  we wniosku, a na koniec zawnioskowa ł, by taryfy za wodę  i za odprowadzanie ścieków 
pozostały na poziomie z 2017 r. (załącznik nr 1). 

Ad. 5. DYSKUSJA 

Pan Andrzej Żubert, So łtys so łectwa Świdwinek zapytał  Prezesa GZGK, czy wp łynęła skarga 
z miejscowo ści Swidwinek (w kierunku Osiedla) dotycz ąca wody niezdatnej do u żytku? 

Pan Rafa ł  Terlecki odpowiedział , że temat jest mu znany. Stwierdzi ł , że woda która jest w 
Swidwinku, w tamtym wodoci ągu, jest wyprodukowana przez Zak ład Usług Komunalnych w 
Swidwinie i tylko dostarczana do GZGK przez ZUK w Swidwinie. Wina le ży po stronie 
konstrukcji wodociągu, bo to jest sama ko ńcówka sieci i tak już  jest, że na końcu sieci 
wodociągowej gromadzą  się  różnego rodzaju nieczysto ści. GZGK stara si ę  ulżyć  mieszkańcom 
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poprzez upuszczenie wody z wodoci ągu, ale okazuje się , że rura która jest do nich 
doprowadzona jest niewielkiej średnicy. Poza tym część  tego wodociągu jest wykonana ok. 40 
lat temu, stąd te wszelkie nieczysto ści które przez lata si ę  tam odłożyły. Gdy od czasu do czasu 
zrywaj ą  się , wtedy ta jako ść  wody jest nienajlepsza. Prezes doda ł , że zawsze apeluje do 
mieszkańców, że jeżeli są  problemy to należy to zgłaszać  nawet bezpo średnio do niego. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy prowadzone są  jakieś  rozmowy, 
prace w sprawie doprowadzenia wody do Swidwinka mi ędzy Psarami a Kluczkowem, 
ewentualnie jakie ś  wsparcie dla mieszkańców w wywierceniu ich prywatnych uj ęć? 

Pan Rafa ł  Terlecki odpowiedział , że pytanie dotyczące wsparcia jeżeli chodzi o wywiercenie 
prywatnych uj ęć  powinno być  skierowane do gminy, bo zak ład zajmuje się  zbiorowym 
zaopatrzeniem w wodę . Prezes stwierdzi ł , że znany jest temat studni w miejscowo ści Psary, 
które powysychały w związku z niewielkim poziomem wód przez ostatnie lata. Obecny rok by ł  
dosyć  mokry i te studnie teraz jako tako funkcjonuj ą . Prezes przytoczy ł  przykład mieszkańca, 
który zgłosił  się  z pro śbą  o pomoc do GZGK. Zorganizowano mu dowóz wody pitnej przez 
cysternę  strażacką  i zalano mu studni ę . Jednak okaza ło się , że studnia pochłonęła tę  wodę  
momentalnie i dalej by ła pusta. Takich przysió łków na terenie gminy jest wiele, problem nie 
dotyczy tylko Psar, ale tek Osowa i kilku innych kolonii. Gmina ma tak ą  specyfikę , że nieraz 
koszt poprowadzenia sieci wodoci ągowej liczony w setkach tysi ęcy złotych, nie rekompensuje w 
żaden sposób tego, żeby doprowadzi ć  wodę  do takiego mieszkańca. Zakład próbuje reagować  
doraźnie. Prezes stwierdzi ł , że dobrze byłoby gdyby zosta ła podj ęta uchwała kierunkowa 
mówiąca o tym, że takim ludziom będzie się  pomagać  chociażby dofinansowuj ąc pogłębianie 
studni. GZGK bierze odpowiedzialno ść  za dostarczenie wody, a dowo żenie wody cysternami to 
tek są  koszty, na które wszyscy w cenie wody b ędą  musieli się  złożyć . Niestety problem jest 
duży bo takich kolonii, przysió łków jest sporo. Prezes poinformowa ł , że istnieje tek problem w 
Swidwinku przy ulicy Po łczyńskiej, gdzie mieszkańcy nie maj ą  wody. Jednak w tym przypadku 
jest jaki ś  plan, by GZGK wspólnie z gminą  doprowadzi ł  wodę , ponieważ  po drugiej stronie 
drogi wojewódzkiej jest sie ć  miejska. Trwaj ą  prace nad zmianą  projektów, planowane jest 
zrobienie przej ścia pod drogą  i parę  domków będzie miało wodę . 

Pan Andrzej Żubert, So łtys so łectwa Świdwinek podziękował  Przewodniczącej Rady za 
poparcie Swidwinka, terenu, z którego „jest radn ą  i powinna dbać  o mieszkańców". Potwierdzi ł , 
że był  problem u sąsiada, gdzie straż  przywiozła wodę  i napełniła studnię , ale po trzech 
godzinach woda znikn ęła. Wtedy mieszkańcy pomogli wyczy ścić  tę  studnię  i woda się  pojawiła. 
W ten sposób wyczyszczono cztery studnie w Swidwinku, gdzie teraz jest woda. So łtys 
zaoferował  pomoc przy czyszczeniu studni. 

Ad. 6. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pan Henryk Mich zgłosił  uwagę  do przedstawiciela Powiatowego Zarz ądu Dróg dotyczącą  
przystanku w Kowanowie. Powiedzia ł , że dzieci o tej porze roku nie mog ą  doj ść  do przystanku, 
chyba że w wysokich kaloszach. Poda ł  tek przyk ład starszej osoby, która stoj ąc na przystanku 
została pochlapana przez przeje żdżaj ący samochód. 
Następnie radny poruszy ł  sprawę  rowów w kolonii Rusinowo w kierunku Kowanowa. 
Stwierdził , że według niego rów jest po to, żeby tam woda płynęła, a nie stała i przelewała się  
mieszkańcowi na podwórko, a nast ępnie do piwnicy. Radny zapytał, kiedy PZD zajmie się  tą  
sprawą, ponieważ  problem zgłaszany był  dużo wcze śniej, z uwagi na zbliżaj ącą  się  porę  roku. 
Następnie poprosił  o jakąś  pomoc. 
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Pan Krzysztof Kaszuba zauważył , że gminne drogi te ż  nie są  w najlepszym stanie. Stwierdzi ł , 
że nie jest tajemnic ą , że woda w tym roku jest wszędzie. Powiedział , że potrzebne by łoby kilka 
przyczep szlaki i zapyta ł , czy szlaka jest dost ępna, tak jak w poprzednich latach? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że szlaka jest dost ępna, ale wcze śniej prosi o 
kontakt. 

Ad. 7. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pani Irena Blażejczyk, So łtys so łectwa Oparzno zgłosiła problem z drogą  gminną  przy 
krzyżówce Lipce-Łąkowo w kierunku Doliny S łońca. Na wiosnę  droga ta zosta ła zniszczona 
przez grupę , która dokonywała wyrębu drzew. Mieszkańcy sami wyremontowali tę  drogę , 
nawieźli na nią  trzy przyczepy gruzu i wyrównali. W tej chwili ma miejsce wywóz drewna z 
tamtego kierunku i nie ma już  śladu po remoncie tej drogi. Powsta ły ogromne kałuże i ciężko 
było w żniwa przejechać  z pełną  przyczepą  zboża. Pani So łtys poprosi ła o naprawę  drogi. 

Pan Boles ław Helwig stwierdzi ł , że temat Rusinowa będzie jeszcze d ługo wracał , ponieważ  
sprawa odwodnienia tej drogi, to nie jest sprawa odwodnienia samej drogi. Rusinowo le ży w 
takim terenie. Powiedzia ł  o przypadku mieszkańca spod nr 95, który wystąpił  z pismem i 
zgłaszał  zalewanie piwnicy przy tej posesji. Wyja śnił , że sprawa wygl ąda tak, że woda przelewa 
się  rowem dlatego, że dwa przepusty z których korzysta ten mieszkaniec s ą  niedrożne. A jak 
wiadomo, utrzymanie zjazdów nale ży do właściciela gruntu, czy w łaściciela posesji. Obecnie 
sprawa jest na etapie rozstrzygni ęcia, w tym tygodniu pojedzie tam koparka i b ędzie niektóre 
fragmenty rowu odwadnia ć , czyli pogłębiać  do 0,4 m. Dodał , że rów przydro żny służy przede 
wszystkim do odwodnienia drogi, a nie dzia łek. Często jest tak, że jest sytuacja odwrotna, 
mieszkańcy zalewaj ą  rowy zrzucaj ąc wodę  do rowu przydrożnego. Powiedzia ł , że teren 
Rusinowa i Kowanowa jest terenem podmok łym, tam zawsze by ł  problem z odwodnieniem. Od 
paru lat powiatowy zarz ąd dróg walczy o to, by by ły pieniądze na zrobienie, odtworzenie i 
remont tej drogi. Kierownik stwierdzi ł , że nie obejdzie się  bez udziału gminy, bo do tej pory 
PZD pomaga jak może, daj ąc materiały, jeżeli chodzi o przepusty. Doda ł , że są  w porozumieniu 
z mieszkańcem spod nr 95, który ma otrzymać  materiał  od PZD i na pewno ten odcinek zostanie 
udrożniony, a woda odpłynie niżej i tam zacznie si ę  problem. 

Pan Henryk Mich stwierdził , że sprawa rowów nie dotyczy tylko posesji nr 95, gdyż  chodzi o 
całą  dzielnicę , bo około 20 posesji ma wodę  w piwnicy. Dodał , że prace przy rowach by ły 
prowadzone ok. 20-25 lat temu, jeszcze za czasów kó łek rolniczych. Od tamtej pory nie by ło tam 
nic robione. Radny stwierdzi ł , że woda nie powinna stać  w rowie, tylko powinna sp ływać . 
Natomiast jeżeli chodzi o odwodnienie przy przystanku w Kowanowie, to tam nie trzeba 
wielkich nakładów tylko troch ę  chęci, nie trzeba kopać  zbiornika zbiorczego, żeby tę  wodę  
odprowadzi ć , bo po drugiej stronie jest gotowy zbiornik. Stwierdzi ł , że tam były studzienki, 
tylko kto maje wyczy ścić? 

Pan Boles ław Helwig wyjaśnił , że rów to urządzenie, które zbiera wod ę  i żeby był  swobodny 
przepływ rowem, to przepusty z których mieszka ńcy korzystaj ą  muszą  być  czyste i sprawne. 
Stwierdzi ł , że woda w piwnicy nie bierze si ę  tylko z rowów. Przede wszystkim bierze si ę  z pól, z 
działek na których si ę  mieszka. Dodał , że jeżeli dom stoi 20m od drogi i pojawia się  zgłoszenie o 
wodzie w piwnicy, to jego zdaniem woda na pewno wyp ływa z rowu przy przepu ście. 

Ad. 8. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 
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Pan Tomasz Martul - Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ł , że w dniu 15.11.2017 r. odby ło się  
posiedzenie Komisji Rolnictwa. Omówione zosta ły tematy dotyczące działalności 
Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej oraz Gminnej Spó łki Wodnej „Rega" i Rejonowego 
Związku Spó łek Wodnych w Swidwinie. 

Pani Anna Olejniczak - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w okresie 
międzysesyjnym Rada obradowała na posiedzeniu wspólnym w dniu 20.11.2017 r., na którym 
Pan Rafał  Terlecki przedstawi ł  wniosek o zatwierdzenie stawek dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę  i zbiorowego odprowadzania ścieków, radni zostali zapoznani z rocznym programem 
współpracy gminy z organizacjami pozarz ądowymi, omówione zostały projekty uchwa ł  na 
dzisiejszą  Sesj ę  Rady Gminy. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalności w okresie między sesjami: 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Promocji i Pozyskiwania Środków 
Finansowych w bieżącym okresie: 

- przygotowano projekty uchwa ł  w sprawie stwierdzenia przekszta łcenia szkó ł : Zespo łu 
Szkó ł  w Lekowie w o śmioletnią  Publiczną  Szkołę  Podstawową  im. Ziemi Swidwińskiej 
w Lekowie i Zespo łu Szkó ł  w Bierzwnicy w o śmioletnią  Publiczną  Szkołę  Podstawową  
w Bierzwnicy 

- trwa realizacja Kontraktu Samorz ądowego pn. Wsparcie edukacyjne uczniów szkó ł  
podstawowych i gimnazjalnych z terenu gminy Swidwin; odby ło się  spotkanie z 
dyrektorami i nauczycielami szkó ł  oraz spotkanie z dyrektorem i koordynatorem projektu 
w WUP w Szczecinie 

- rozes łano pisma do rodziców informuj ące o zamiarze likwidacji Publicznej Szko ły 
Podstawowej im. Ziemi Swidwi ńskiej w Lekowie Szko ły Filialnej w Oparznie, 
jednocześnie informacja o zamiarze usamodzielnienia Publicznej Szko ły Podstawowej w 
Oparznie w o śmioklasową  szkołę  podstawową  

- przygotowano informacj ę  do Kuratorium O światy w Szczecinie w sprawie rozpocz ęcia 
procedur likwidacyjnych Publicznej Szko ły Podstawowej im. Ziemi Swidwińskiej w 
Lekowie Szko ły Filialnej w Oparznie zgodnie z zaleceniem kuratorium 

- przygotowanie obchodów Dnia Pracownika Socjalnego w dniu 22.11.20 17 r. w Urz ędzie 
Gminy Swidwin 
Wójt poinformował , że święto Pracownika Socjalnego przypada w dniu 21.11.2017 r. i w 
tym dniu Gminny O środek Pomocy Spo łecznej w Swidwinie odbierał  wyróżnienie z rąk 
Pani Minister Elżbiety Rafalskiej w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów w Warszawie. 
Następnie pogratulowa ł  Pani Kierownik i ca łemu zespo łowi, że ciężka praca zosta ła 
dostrzeżona przez ministerstwo. Wójt doda ł , że był  to jedyny o środek pomocy spo łecznej 
z województwa zachodniopomorskiego, który zosta ł  wyróżniony. 

- udział  w szkoleniu zorganizowanym przez Wojewódzki Urz ąd Pracy w Szczecinie pn. 
„Od pomys łu do projektu z wykorzystaniem systemu LSI 2014" 

- udział  w spotkaniu z m łodzieżą  w Szkole Podstawowej w Oparznie; realizacja projektu 
„Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa", kampania „Ca ła Polska czyta dzieciom" 

- udział  w pasowaniu na przedszkolaka zorganizowanym w Niepublicznym Przedszkolu 
TPD „Republika Malucha" w Kluczkowie i „Bajeczna Kraina" w Oparznie 

- udział  w Powiatowym Konkursie Tanecznym „We Can Dance" w Lekowie 
zorganizowanym przez Fundacj ę  FCSR i Publiczną  Szkołę  Podstawową  im. Ziemi 
Swidwińskiej w Lekowie 

Zadania realizowane przez Referat Kultury, Sportu i Zdrowia w bie żącym okresie: 
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- dowóz uczniów z terenu gminy Świdwin do szkó ł  specjalnych w S ławoborzu i Świdwinie 
- dowóz pensjonariuszy do Środowiskowego Domu Samopomocy w Kl ępczewie 
- bieżąca obsługa świetlic gminnych (zaopatrzenie w opa ł , drobne naprawy) 
- czynny udział  w realizacji funduszy so łeckich (remonty, wyposa żenia świetlic, imprezy 

integracyjne) 
- przygotowanie spotkania organizacyjnego pracowników świetlic gminnych w dniu 

17.11.2017 r. 
- rozliczono dotacj ę  w ramach Konkursu Marsza łka Województwa Zachodniopomorskiego 

„Granty so łeckie 2017", pn. Wymiana stolarki okiennej i drzwiowej w świetlicy wiejskiej 
w Ząbrowie - 10.000 zł  

- rozliczono dotacj ę  w ramach Konkursu Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego 
„Granty so łeckie 2017" pn. Renowacja świetlicy wiejskiej w Starym Przybys ławiu - 
8.120 zł  

- rozliczono dotacj ę  celową  przyznaną  ze środków budżetu Województwa 
Zachodniopomorskiego na zrealizowanie zadania pn. „Zakup i instalacja trybuny 
demontowalnej przy boisku pi łkarskim w miejscowości Krosino, gmina Swidwin" - 
koszt ogólny zadania 38.745 zł, dofinansowanie 17.000 z ł  

- trwa realizacja zadania w ramach Programu Powszechnej Nauki P ływania „Umiem 
pływać  „ na rok 2017 pn. „.Sport uprawiaj, ucz si ę  pływać  by przeszkody pokonywać" 

- organizacja wraz z UKS Rega Bierzwnica Jesiennego Turnieju Pi łki Ręcznej Dziewcząt o 
Puchar Wójta Gminy Swidwin - (Hala Sportowa w Lekowie 28.10.2017 r. 

- organizacja Ogólnopolskiego Turnieju Pi łki Nożnej Dzieci „Z Podwórka na Stadion o 
Puchar Tymbarku" - Lekowo, 24.11.2017 oraz 30.11.2017 r. 

- organizacja wraz z UKS Ayatar Lekowo turnieju dla dzieci w ramach Ligi Ba łtyckiej 
Orlik 2012— Lekowo, 25.11.2017 r. 

- ogłoszono XV Powiatowy Konkurs Plastyczny „Id ą  Święta" - ogłoszenie wyników 
18.12.2017 godz. 17.00 świetlica w Lekowie 

- sporządzono wniosek do Ministerstwa Sportu i Turystyki w ramach zadania „Sport dla 
Wszystkich"; działanie „Upowszechnianie sportu dzieci i m łodzieży", zadanie nr 2 - 
zaj ęcia sportowe dla uczniów organizowane w ramach Programu powszechnej nauki 
pływania „Umiem p ływać" pn. „Sport uprawiaj, ucz si ę  pływać  by przeszkody 
pokonywać  - II edycja" na kwot ę  45.000 zł, dofinansowanie 22.500 z ł  

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej w 
bieżącym okresie: 

- w wyniku przetargu na „ Świadczenie usług w zakresie odbioru odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomo ści zamieszka łych na terenie gminy Swidwin" wybrano ofert ę  
Międzygminnego Przedsi ębiorstwa Gospodarki Odpadami Sp. z o. o. Wardy ń  Górny 
(jedyna z łożona oferta); warto ść  oferty: 2 13.840,00 z ł ; w najbliższych dniach zostanie 
podpisana umowa z Wykonawc ą  

- ogłoszono zapytanie ofertowe na „ Świadczenie usługi odbioru odpadów komunalnych z 
obiektów użyteczno ści publicznej Gminy Swidwin"; termin realizacji 2018-2019 rok; 
otwarcie ofert nastąpi w dniu 01.12.2017 r. 

- Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej wyp łaci ł  
dofinansowanie w wysokości 16.311,97 z ł  za realizacj ę  zadania pn. „Usuwanie wyrobów 
zawieraj ących azbest z terenu gminy Swidwin - etap V" 

- Urząd Gminy Świdwin przyjmuje wnioski o umieszczenie w wykazie k ąpielisk 
planowanych do utworzenia w sezonie k ąpielowym 2018; wnioski nale ży składać  w 
terminie do dnia 29.12.2017 r.; szczegó łowe informacje dost ępne są  na stronie Urzędu 
Gminy oraz w Referacie Rolnym, Ochrony Srodowiska i Gospodarki Komunalnej; w 



najbliższym czasie zostaną  także przygotowane informacje dotycz ące „miejsc 
okazjonalnie wykorzystywanych do k ąpieli" zgodnie ze znowelizowaną  ustawą  Prawo 
wodne 

- Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie 
rozpoczyna akcj ę  dofinansowania w formie po życzki zadań  w ramach programu dla osób 
fizycznych na inwestycje z zakresu ochrony powietrza, wód i gleby, czyli: 

- źródła ciepłalchłodu (wymiana kot łów zasilanych paliwem sta łym na 
wysokosprawne kot ły kondensacyjne lub inne odnawialne źródła ciep ła; instalacja 
pomp ciep ła, kotłów na biomasę , kolektorów s łonecznych, pieców gazowych; 
modernizacja instalacji grzewczych; wykonanie przy łączy do sieci gazowniczej i 
scentralizowanej sieci grzewczej) 

- źródła energii elektrycznej (projekty i instalacje elektrowni fotowoltaicznych, 
elektrowni wiatrowych, elektrociep łowni; modernizacja domowej sieci 
energetycznej) 

- pojazdy elektryczne (zakup pojazdów elektrycznych o zerowej emisji CO2; zakup 
akcesoriów do ładowania; zakup i monta ż  stacji ładowania) 

- azbest (demontaż, transport i utylizacja azbestu; zakup i monta ż  nowego pokrycia 
dachowego) 

- termomodernizacja (wykonanie oceny energetycznej budynku; wykonanie 
dokumentacji technicznej; usuni ęcie i utylizacja starego ocieplenia, tynku, 
pokrycia dachowego, demonta ż  drzwi, okien, zakup wyrobów budowlanych i 
wykonania prac zwi ązanych z ociepleniem przegród ścian, stropów, dachu, 
podłóg; montaż  parapetów zewn ętrznych; zakup i montaż  stolarki okiennej, 
drzwi, bram garażowych) 

- oczyszczalnie ścieków i kanalizacja (przygotowanie dokumentacji technicznej; 
zakup, instalacja przydomowych oczyszczalni ścieków; modernizacja sieci 
wodociągowych i kanalizacyjnych) 

- systemy malej retencji (projekt, zakup i monta ż  zbiornika na wody deszczowe 
Nabór wniosków ma charakter ci ągły i trwa od dnia 15.12.2017 r. do wyczerpania 
środków. W województwie zachodniopomorskim na realizacj ę  ww. zadań  przeznaczono 
10 mln zł . Pierwszym etapem ubiegania si ę  o dofinansowanie jest rejestracja wizyty w 
jednym z Punktów Obs ługi Osób Fizycznych: Szczecin, ul. Partyzantów 3/3, Koszalin, 
ul. Matejki 1, Szczecinek ul. Wolno ści 8. 
Kwota udzielonej po życzki stanowi do 100 % warto ści przedsięwzięcia. Oprocentowanie 
pożyczki wynosi 2% w skali roku. Okres finansowania: od 5 do 15 lat. Po sp łacie 70% 
pożyczki można starać  się  o umorzenie pozosta łych 30% pożyczki. 
Szczegółowe informacje znajduj ą  się  w Referacie Rolnictwa, Ochrony Srodowiska i 
Gosp. Komunalnej, na stronie internetowej urz ędu, a także zostały przes łane do 
wszystkich so łectw. 

- w dniu wczorajszym podpisano akt notarialny na sprzeda ż  działki w Bierzwnicy; ze 
sprzedaży nieruchomo ści uzyskano kwotę  12.630 zł  

- w dniu 22.1 1 .br. został  podpisany w Koszalinie akt notarialny na odp łatne ustanowienie 
służebno ści przesyłu i służebności gruntowej dla dzia łki nr 43/6 w Bierzwnicy; 
służebność  przesyłu została ustanawiana dla Energa-Operator Spó łka Akcyjna Oddzia ł  w 
Koszalinie; jednorazowe wynagrodzenie z tytu łu ustanowienia s łużebności ustalone 
zostało na kwotę  4.225,05 zł  

- opublikowano wykaz nieruchomo ści przeznaczonej do sprzedaży, jest to działka nr 24 o 
powierzchni 1,28 ha po łożona w Ząbrowie; nieruchomo ść  przeznaczona do rolniczego 
użytkowania; cena wywo ławcza - 28.000 zł ; informacje dot. sprzeda ży nieruchomo ści 
można uzyskać  w Referacie Rolnym 

- w dniu 23.1 1 .br. odby ł  się  przetarg na dzier żawę  działki nr 205 o powierzchni 0,16 ha w 
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Bełtnie; umowa dzierżawy zostanie podpisana na okres 3 lat 
- zakończono postępowanie w sprawie aktualizacji op łaty rocznej z tytu łu użytkowania 

wieczystego; aktualizacj ą  były obj ęte działki położone w Swidwinie przy ul. 
Spółdzielczej; do wszystkich użytkowników wysłano informacj ę  o zmianie op łaty; do 
31.12.br. można składać  odwołania do SKO, że aktualizacja op łaty jest nieuzasadniona 
albo jest uzasadniona w innej wysoko ści 

- podj ęto rozmowy z PKP S.A. w sprawie przej ęcia nasypu kolejowego po zlikwidowanej 
linii Smardzko - Po łczyn-Zdrój; do bezp łatnego przej ęcia byłoby 6 działek o powierzchni 
17,9019 ha położonych w miejscowo ści Smardzko i Cieszeniewo; Wójt doda ł , że 
rozmowy dobiegaj ą  końca w tym temacie; stwierdzi ł , że bardzo cennym na tym nasypie 
jest tłuczeń, który doskonale s łużyłby jako materia ł  na drogi gminne; Wójt uważa, że 
przej ęcie nasypu kolejowego w dalszej perspektywie pozwoli na utworzenie tam ścieżki 
rowerowej. Prowadzone są  rozmowy w ramach wspólnej inwestycji z Po łczynem. 

- zlecono wycen ę  na zbycie nieruchomo ści położonej w Świdwinku; jest to działka nr 
405/1 o powierzchni 0,0403 ha; nieruchomo ść  będzie sprzedana w drodze 
bezprzetargowej na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomo ści przyleg łej 

- wydano zawiadomienie o wszcz ęciu postępowania administracyjnego w sprawie 
naliczenia opłaty adiacenckiej z tytu łu wzrostu warto ści działki powstałej w wyniku 
podziału działki; naliczona op łata wynosi 2.610 zł  

- wydane zostały zezwolenia na usuni ęcie 21 sztuk drzew 
- wydano 10 za świadczeń  z planu zagospodarowania przestrzennego i 16 za świadczeń  dla 

rolników o wielkości gospodarstwa 
- wydano 2 decyzje zatwierdzaj ące podział  nieruchomo ści, 2 postanowienia opiniuj ące 

podział  nieruchomo ści i 2 decyzje o rozgraniczeniu nieruchomo ści 

Zadania realizowane z zakresu budownictwa i zamówień  publicznych w bieżącym 
okresie: 

- rozstrzygni ęty został  II przetarg nieograniczony na Zakup ci ągnika rolniczego wraz z 
wozem asenizacyjnym na potrzeby Gminy Swidwin; Wójt doda ł , że na poprzedniej Sesji 
informował , że gmina oczekuje na dostaw ę  sprzętu zgodnie z umową, jednak termin ten 
minął , a dostawca nie wywiązał  się  z warunków umowy. Gmina odstąpiła od umowy i 
ogłosiła przetarg ponownie. Przetarg wygra ła firma ROLTOP Sp. z o.o. Cedry Małe. 
Zakupiony zostanie ciągnik rolniczy marki FARMTRAC TRACTORS EUROPE Sp. z 
o.o. model FARMTRAC 675. Termin realizacji zamówienia do 15.12.2017 r. Gdyby nie 
udało się  w tym roku zrealizować  przedsięwzięcia to nieważna stanie się  umowa 
podpisana z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Srodowiska na dofinansowanie. 
Nierzetelny wykonawca b ędzie obciążony karami umownymi, które w umowie zostały 
zawarte. 

- zakończono prace przy budowie chodnika o d ługości 120mb w miejscowo ści Osowo z 
materiałów dostarczonych przez Powiatowy Zarz ąd Dróg w Swidwinie 

- zakończono prace przy budowie odcinka chodnika o d ługości 95mb w miejscowo ści 
Lekowo z materiałów zakupionych z funduszu so łeckiego; prace zosta ły zrealizowane 
przez pracowników urzędu gminy 

- Energa O świetlenie do końca 2017 roku zamontuje dodatkowe lampy na terenie Gminy. 
Wójt dodał , że umowa zakładała wykonanie prac do ko ńca listopada br., ale na pro śbę  
Dyrektora termin ten zosta ł  przedłużony o miesiąc. Pro śba spowodowana była 
wyj ątkową  sytuacj ą, która miała miejsce w tym roku w okolicach Chojnic. Zdarzenie 
pochłonęło wszystkie materiały, które by ły zgromadzone, jak również  większość  siły 
roboczej zostało tam skierowane. Wójt poinformowa ł , że do końca roku wszystkie 
zaplanowane prace zostan ą  wykonane, prócz jednej. Firma Energa nie posiada 
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materiałów, żeby wykonać  oświetlenie w Kluczkowie, ponieważ  tam jest najdłuższy 
odcinek. Projekt zosta ł  zrobiony, ale prace firma zobowi ązuje się  wykonać  do maja 
2018r. W pozostałych miejscowo ściach tj. Suwno, Smardzko, Lekowo, Przymiarki, 
Cieszyno, Bystrzyna lampy zostaną  zamontowane do ko ńca roku. 

- w dniu 03.11 .2017 r. zako ńczone zostały prace przy remoncie drogi gruntowo - brukowej 
o długości 100 m w Smardzku; wykonawc ą  prac była firma PPUH „Drokon Kazimierz 
Jasik" Sp. Jawna z siedzib ą  w Swidwinie za kwotę  ryczałtową  57.566,98 zł  brutto; w 
ramach umowy wykonany zosta ł  odcinek drogi z kostki betonowej; realizacja remontu 
drogi finansowana by ła ze środków finansowych ANR w Szczecinie w 76% (oko ło 
46.727,82 z ł), a pozostałe środki pochodzi ły z funduszu so łeckiego so łectwa Smardzko 

- w dniu 30.10.2017 r. złożone zostały wnioski o dofinansowanie budowy kanalizacji 
sanitarnej w Bystrznie i Dobrowoli oraz kolejny wniosek dotycz ący miejscowo ści 
Niemierzyno firmowany przez GZGK w Swidwinie. Wnioski zosta ły złożone w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 
Działanie 3.6 Wsparcie rozwoju systemów oczyszczania ścieków. 

PRZERWA 11.05-11.25 

Ad. 9. PODJĘCIE UCHWAŁ  

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Pani ą  Halinę  
Czajkowską  o przedstawienie projektów uchwa ł : 

- Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Swidwin oraz ustalenia wysoko ści dopłaty do grup 
taryfowych odbiorców us ług wodociągowo-kanalizacyjnych (uchwalę  podj ęto jednog łośnie i 
nadano jej Nr XXXIX!242/2017) 

- Uchwała w sprawie uchwalenia rocznego programu wspó łpracy pomiędzy Gminą  Świdwin a 
organizacjami pozarz ądowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 roku o działalno ści pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 rok. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, czy były prowadzone konsultacje z organizacjami 
pozarządowymi w sprawie uchwalenia tego programu? 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że należy przeczytać  dokładnie uchwałę , bo w rozdziale 
IV jest wyraźnie napisane, kiedy były przeprowadzone konsultacje. Rozdzia ł  IV § 11 „Program 
powstał  po konsultacjach przeprowadzonych w dniach 25.10-08.11.2017 r., zgodnie z uchwa łą  
Nr XXXI/237/2010 Rady Gminy Swidwin". 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, czy organizacje spo łeczne by ły zaproszone? 

Pan Sebastaian Basiejko odpowiedział , że uchwała Rady Gminy Świdwin, o której wcze śniej 
wspomniał  mówi o różnego rodzaju formach prowadzenia konsultacji. Jedn ą  z takich form jest 
możliwość  wyrażenia pisemnej opinii po zamieszczeniu informacji o konsultacjach, czyli 
program musi być  zamieszczony w odpowiednim terminie na stronie internetowej w BlP, 
ewentualnie na tablicach og łoszeń  i wszelkie konsultacje odbywaj ą  się  w ten sposób, że 
organizacje zg łaszaj ą  swoje uwagi w terminie wskazanym w og łoszeniu. Takich uwag podczas 
konsultacji nie by ło i program zosta ł  przedstawiony na dzisiejszej Sesji, o czym Kierownik 
informował  na Komisji Łączonej. 



Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że jak najbardziej zgadza si ę , że 
Kierownik przedstawi ł  informacj ę  na Komisji Łączonej, informacja by ła też  wywieszona na 
tablicy ogłoszeń  oraz zosta ł  sporządzony protokó ł  z konsultacji. Przewodnicz ąca stwierdzi ła, że 
żałuje tylko, iż  nie dotrzymano dobrych praktyk, jakie stosowano wcze śniej kiedy zajmowa ła się  
tą  sprawą  pracownica, która ju ż  nie pracuje w urz ędzie. Organizacje zawsze dostawa ły 
zaproszenie do konsultacji, informacj ę  o prowadzonych konsultacjach drog ą  mailową . Każda z 
organizacji dzia łaj ących na terenie gminy Swidwin zapraszana by ła do wzięcia udziału w tych 
konsultacjach. Przewodnicz ąca zauważyła, że członkowie organizacji pozarz ądowych, którzy 
działaj ą  w swoim wolnym czasie, maj ą  też  swoje życie prywatne i zawodowe, wi ęc każdego 
dnia nie analizuj ą  biuletynu informacji publicznej. Stąd pro śba, by informacje o konsultacjach 
tego typu programów, które na podstawie uchwa ły Rady Gminy Swidwin z 2010 r. muszą  być  
konsultowane z organizacjami pozarz ądowymi, były kierowane do organizacji pozarz ądowych. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zarządzi ła głosowanie nad uchwałą  w sprawie 
uchwalenia rocznego programu wspó łpracy pomiędzy Gminą  Swidwin a organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 
roku o działalno ści pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 rok. 

Uchwalę  podj ęto glosami: „za" - 11 głosów, „przeciw" - 2 głosy i nadano jej 
Nr XXXIX/243/2017. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przedstawi ła kolejny projekt uchwa ły: 

- Uchwała w sprawie stwierdzenia przekszta łcenia Zespo łu Szkó ł  w Lekowie w o śmioletnią  
Publiczną  Szkołę  Podstawową  im. Ziemi Swidwińskiej w Lekowie 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że radni otrzymali projekt 
uchwały, który zosta ł  też  zamieszczony w B łP w wersji którą  odczytała. Następnie 
Przewodnicząca powiedziała, że po wielu konsultacjach i dalszych pracach konieczne jest 
naniesienie do przedstawionego projektu uchwa ły poprawek: 

Poprawka nr 1: 
J1.1 Stwierdza si ę , że z dniem 1 wrze śnia 2017 r. dotychczasowy Zespó ł  Szkó ł  w Lekowie, 
Lekowo 44c, 78-312 Lekowo, w sk ład którego wchodzi ły: Zespó ł  Szkól Publiczna Szko ła 
Podstawowa z oddzia łami przedszkolnymi im. Ziemi Swidwi ńskiej w Lekowie i Zespó ł  Szkól 
Publiczne Gimnazjum im. Ziemi Swidwi ńskiej w Lekowie sta ł  się  ośmioletnią  Publiczną  Szkol ą  
Podstawową  im. Ziemi Swidwi ńskiej w Lekowie, Lekowo 44c, 78~312 Lekowo. 

2. Obwód Publicznej Szko ły Podstawowej im. Ziemi Świdwi ńskiej w Lekowie obejmuje 
miejscowo ści: Bedino, Be łtno, Berkanowo, Blizno, Bystrzyna, Bystrzynka, Cieszyno, Dobrowola, 
Gluszkowo, Gola Dolna, Gola Górna, Kartiewo, Karpno, Kawczyno, Kl ępczewo, Klo śniki, 
Kowanowo, Krosino, Kunowo, Lekowo, Lipce, Łąkowo, Mi łobrzegi, Niemierzyno, Nowy 
Przybyslaw, Oparzno, Osowo, Przybyradz, Przymiarki, Rogalino, Rogalinko, Rusinowo, Stary 
Przybys ław, Sliwno, Z ąbrowo." 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak zarządziła głosowanie nad przyj ęciem poprawki 
nr 1 do projektu uchwa ły w sprawie stwierdzenia przekszta łcenia Zespo łu Szkół  w Lekowie w 
o śmioletnią  Publiczną  Szkołę  Podstawową  im. Ziemi Swidwińskiej w Lekowie. 

Poprawka nr 1 zosta ła naniesiona jednog łośnie. 

Poprawka nr 2: 
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„2. Stwierdza się , że z dniem 1 wrze śnia 2017 r. Szko ła Filialna w Oparznie podporządkowana 
organizacyjnie dotychczasowej sze ścioletniej Publicznej Szkole Podstawowej z oddzia łami 
przedszkolnymi im. Ziemi Swidwi ńskiej w Lekowie wchodz ącej w sk ład Zespo łu Szkól w Lekowie 
staje się  Szko łą  Filialną  w Oparznie obejmuj ącą  strukturą  organizacyjną  klasy 1- VII, 
podporządkowaną  organizacyjnie ośmioletniej Publicznej Szkole Podstawowej im. Ziemi 
Swidwi ńskiej w Lekowie „. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zarządziła głosowanie nad przyj ęciem poprawki 
nr 2 do projektu uchwa ły w sprawie stwierdzenia przekszta łcenia Zespo łu Szkół  w Lekowie w 
ośmioletnią  Publiczną  Szkołę  Podstawową  im. Ziemi Swidwińskiej w Lekowie. 

Poprawka nr 2 zosta ła naniesiona g łosami: „za” - 12 głosów, „wstrzymuj ący się" - 1 glos. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odczytała poprawiony projekt uchwa ły w 
sprawie stwierdzenia przekszta łcenia Zespo łu Szkół  w Lekowie w o śmioletnią  Publiczną  Szkołę  
Podstawową  im. Ziemi Swidwińskiej w Lekowie i zarządziła głosowanie nad przyj ęciem 
uchwały. 

Uchwalę  podj ęto głosami: „za" - 12 głosów, „wstrzymuj ący się" - I glos i nadano jej 
Nr XXXIXI244/2017. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła kolejne projekty uchwa ł : 

- Uchwała w sprawie stwierdzenia przekszta łcenia Zespo łu Szkó ł  w Bierzwnicy w o śmioletnią  
Publiczną  Szkołę  Podstawową  w Bierzwnicy (uchwa łę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej 
Nr XXXIX!245/2017) 

- Uchwała w sprawie szczegó łowych zasad ponoszenia odp łatności za pobyt w o środkach 
wsparcia udzielaj ących schronienia osobom bezdomnym z terenu Gminy Swidwin (uchwałę  
podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XXXIX/246/2017) 

- Uchwała w sprawie przyj ęcia Programu Opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 2018 roku (uchwa łę  podj ęto 
jednog łośnie i nadano jej Nr XXXIX!247/2017) 

- Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomo ści w Ząbrowie (uchwa łę  podj ęto 
jednog łośnie i nadano jej Nr XXXIX/248/2017) 

- Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomo ści w Świdwinku (uchwalę  
podjęto jednog łośnie i nadano jej Nr XXXIX/249/2017) 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Skarbnik Gminy Pani ą  Renatę  
Kamińską  o przedstawienie kolejnego projektu uchwa ły: 

- Uchwała w sprawie podatku od środków transportowych (uchwa łę  podj ęto jednogłośnie i 
nadano jej Nr XXXIX/250/2017) 

Ad. 10. ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA I INTERPELACJE 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że na interpelacje odpowiada ł  na bieżąco, 
w związku z tym odniós ł  się  do prośby Pani Ireny Błażejczyk, Sołtys so łectwa Oparzno. Wójt 
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stwierdzi ł , że gmina zwróci si ę  do Nadleśnictwa z pismem o napraw ę  drogi, jeżeli tam było 
wywożone drzewo. 

Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował , że w dniu dzisiejszym wp łynęło do gminy 
zaproszenie z Urz ędu Marszałkowskiego od Wicemarsza łka Pana Jaros ława Rzepy skierowane 
do so łtysów. Dotyczy ono dwudniowego cyklu spotka ń  informacyjno-szkoleniowych pod nazw ą  
„Akademia So łtysa". Na spotkaniach b ędą  poruszane dwa tematy „Gospodarstwa opieku ńcze - 
rozwijanie us ług społecznych na obszarach wiejskich" oraz program „Spo łecznik". Do wyboru 
są  trzy terminy spotkań , a szczegó łowe informacje mo żna uzyskać  w Referacie Rolnictwa. 

Następnie Wójt poinformowa ł  o wysoko ści wydatków bud żetowych poniesionych w związku z 
organizacj ą  referendum gminnego, przeprowadzonego w Gminie Swidwin w dniu 1.10.2017 r. 
Koszt ogólny referendum wyniós ł  19.981,32 zł , natomiast szczegó łowe informacje znajduj ą  się  
w Biuletynie informacji publicznej. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował , że na wniosek radnego oraz po rozmowach z 
Komendantem Powiatowym Stra ży Pożarnej chciałby zorganizować  spotkanie radnych z 
ratownikami medycznymi, którzy przekazaliby wiedz ę  o tym, jak zachowa ć  się  w sytuacjach 
kryzysowych zagra żaj ących życiu. Wójt pozostawi ł  radnym wybór terminu spotkania. 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak odniosła się  do informacji dotycz ącej kosztów 
referendum, gdzie mówiono, że będzie to koszt 40-50 tys. zł, a jest niecałe 20 tys. A. 
Przewodnicz ąca podziękowała 516 osobom, które uczestniczy ły w referendum. Koszt na jedn ą  
osobę , która oddała swój głos to ok. 38 z ł . 
Następnie Przewodnicz ąca poinformowała, że w dniu dzisiejszym przypada sesja rocznicowa, bo 
dokładnie rok temu cz ęść  radnych zdecydowa ła o sprzedaży działek w Kluczkowie z udziałem w 
drodze. Do chwili obecnej nie sprzedano ani jednej dzia łki. Dodała, że nie przyjmuje 
argumentów Wójta, że nie ma zainteresowania, ponieważ  od tamtej pory tuż  obok na działkach 
zostały wybudowane dwa domy. Prywatny w łaściciel sprzedaje dzia łki, więc wystarczy tylko 
zachęcić  ludzi, aby ludzie chcieli się  osiedlać  i mieszkać  na terenie gminy. 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodnicz ąca Rady Gminy zamknęła 
XXXIX!2017 Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

(7i 	f 
mgr Xxa Olejniczak 

Prpoko łowała 

"eawojsa 
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